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Case: Affaldssortering og nudging
VM Kano & Kajak 2021
● 5.781 deltager/tilskuere
● Bagsværd Sø

Sådan afholdte vi et grønnere event

Affaldssortering
Vi havde et ønske om at sortere eventens affald i så mange fraktioner som muligt. 
Derudover ønskede vi at minimere forbruget af affald både ved cirkulært forbrug og 
med tanke på alternative løsninger.

Vi affaldssorterede i 4 fraktioner blandt 
Publikum og atleter: Plastik, Madaffald, Pant og Restaffald. 
‘Back-office’ sorterede vi i 6 fraktioner. De 4 nævnte samt Pap og Metal. 

Eventcontainer
Vi har gemt klapstole, bannerstativer, præmieskammel, stativer til præmievæg, 
reklamestativer, bestik, bakker, stole mv., som kan bruges igen til andre events.

Genbrug af banner 
Vi donerede alle bannerne til Huset Venture, som har syet dem om til muleposer, der 
sælges via deres hjemmeside. 

Huset Venture er en landsdækkende socialøkonomisk virksomhed, der driver 
forretning med det ene formål at skabe job til personer med reduceret arbejdsevne. 

A
FFA

LD

3 GODE RÅD FRA ARRANGØREN
1. Renovationsfirma 
Få kontakt med renovationsfirmaet (evt. gennem 
kommunen) og tjek, at de kan sortere affaldet på den måde, I 
ønsker.

2. Frivillige
Få frivillige til at lede affaldssorteringen, så der kommer 
energi til området og lej en (el-)golfvogn, så det er sjovt for de 
frivillige at samle affald.

3. Kommunikation
Husk at kommunikere om jeres gode tiltag.
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Indsatsens effekt

En næsten papirløst event
Både tilskuere og atleter kunne følge programmet og stillingen live, da der blev etableret 
fibernet, som dækker hele Bagsværd Sø. Vores digitale løsning gjorde det også nemmere at 
kommunikere ændringer i programmet.

Større viden om affaldshåndtering 
I starten af eventplanlægningen ønskede vi at benytte bambus frem for plastiktallerkner. Efter 
en snak med den kommunale affaldsstation fandt vi dog ud af, at alt bambus bliver sorteret i 
småt brandbart, hvorimod visse plastiktyper genanvendes. Derfor valgte vi at bruge plastik, da 
det i vores tilfælde var den bedste løsning CO2-mæssigt.  

Nudging hos atleterne 
Eventen kørte over 7 dage. Pga. Corona hentede deltagerne maden i madteltet og tog det 
med ud til deres egne teamtelte. Derfor blev affaldssorteringen rigtig svær og krævede, at vi 
selv opsorterede affaldet, hvilket kun lykkedes i mindre omfang.
Til EM2022 brugte vi læringen til at sikre perfekt affaldssortering i madteltet. De første to dage 
var det nødvendigt med personale/frivillige til at hjælpe atleterne med at affaldssortere i 
madteltet. Efter instruktion i hvad, der skulle i hvilken spand, var det nemt for dem selv at 
fordele det de næste dage.

Kontakt
Dansk Kano & Kajak Forbund 
Eventmanager, Ulla Nygaard Pedersen
mobil: +45 71556309, unp@kano-kajak.dk

Samarbejdspartnere
Huset Venture
Gladsaxe kommune
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